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Je před námi léto a pro některé také dvouměsíční prázd-
niny. Přeji nám všem, abychom si následující letní měsíce 
co nejvíce užili, odpočinuli si na dovolených a načerpali 
při nich plno pozitivní energie!

Druhé číslo Kobylnických listů roku 2023 pro vás přináší 
řadu snad užitečných informací o tom, čím se na obci za-
býváme, co řešilo zastupitelstvo obce a rada obce, a jaké 
jsou nejrůznější plány u nás a v okolí.

K  přečtení je připravena také spousta článků ze života 
obce. Dočtete se také, jaké akce se v uplynulých měsících 
uskutečnily, co se událo v naší základní a mateřské škole, 
a i co se děje v rámci našich nejrůznějších skupinek, spol-
ků a kroužků.

V závěru Kobylnických listů se jako obvykle dozvíte, jaký 
je kalendář akcí na následující měsíce. A  pozvánku na 
Kobylnické hody, pravděpodobně hlavní prázdninovou 
kulturní akci u  nás v  Kobylnicích, si pro vás připravili 
i naši kobylničtí stárci. Věřím, že se na nich většina obce 
určitě potká!

Michael Ulbrich, starosta obce
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Zastupitelstvo obce se sešlo na svém 
dubnovém veřejném zasedání a projed-
návalo zejména následující záležitosti:

SCHVÁLENÍ INVESTICE
Obec má v současné době na bankov-
ních účtech přibližně 17 mil. Kč. Tyto 
finanční prostředky jsou neúročené 
a  s  ohledem na stávající rozpracova-
nost investičních plánů lze očekávat, že 
v následujících měsících až letech obec 
nebude připravena všechny tyto pro-
středky proinvestovat. S  ohledem na 
tyto důvody zastupitelstvo schválilo in-
vestici ve výši 7 mil. Kč do investičního 
fondu. Očekávaný výnos fondu je něco 
přes 6 % p. a. Úroky se připisují každý 
týden. Žádosti o  odkup i  části vlože-
ných prostředků se vyřizují do 15 dnů.

DAR PRO TJ SOKOL KOBYLNICE
Zastupitelstvo obce v  září  2022 
schválilo poskytnutí provozní dotace 
ve prospěch TJ Sokol Kobylnice ve 
výši 180.000 Kč a současně též schvá-
lilo příslušnou smlouvu o poskytnutí 
dotace. Součástí této smlouvy bylo 
ustanovení o  tom, že nezúčtované 
zálohové platby nemohou být pova-
žovány za uznatelné výdaje. Z tohoto 
důvodu byl TJ Sokol Kobylnice při vy-
účtování nucen vrátit část dotace ve 
výši 65.620 Kč. V této souvislosti pak 
požádal o znovuposkytnutí příspěvku 
ve výši vrácené částky. Zastupitelstvo 
obce dar v této výši schválilo.

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
O NOČNÍM KLIDU
Zastupitelstvo schválilo žádost Kobyl-
nického impéria o  změnu termínu 
konání letního kina, a to z 24. 6. 2023 
na 10.  6.  2023, a  žádost Restaurace 
Sokolovna Kobylnice o změnu termí-
nu konání akce Pálení čarodějnic, a to 
z 29. 4. 2023 na 30. 4. 2023, a v této 
souvislosti byla změněna i příslušná 

ustanovení obecně závazné vyhlášky 
o  nočním klidu. Zastupitelstvo dále 
naopak neschválilo žádost týmu No-
NameParties o  doplnění obecně zá-
vazné vyhlášky o nočním klidu o dis-
kotéku dne 19. 5. 2023.

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠ-
KA O MÍSTNÍM POPLATKU ZE 
VSTUPNÉHO
Zastupitelstvo schválilo zavedení 
místního poplatku ze vstupného 
ve výši 10 %, který je možné rovněž 
uhradit paušální částkou ve výši 
5.000 Kč. Od poplatku jsou osvoboze-
ny spolky a školy se sídlem v Kobyl-
nicích a  také církve a  náboženské 
společnosti s  územní působností 
v obci Kobylnice.

PLÁNOVACÍ SMLOUVA 
(UL. UZAVŘENÁ)
V souvislosti s plánovanou výstavbou 
rodinného domu na konci ulice Uza-
vřené na pozemku p. č. 112/18 zastupi-
telstvo schválilo plánovací smlouvu na 
výstavbu prodloužení místní komuni-
kace a  vybudování sloupu veřejného 
osvětlení. V návaznosti na plánovanou 
výstavbu v  této ulici byla dále zastu-
pitelstvem schválena také související 
smlouva o smlouvě budoucí darovací.

DODATEK PLÁNOVACÍ SMLOUVY 
(LOKALITA ZA HUMNY)
Zastupitelstvo obce v  dubnu 2022 
schválilo plánovací smlouvu na vý-
stavbu 6 rodinných domů na pozem-
ku p. č. 652/46 a  výstavbu příslušné 
veřejné infrastruktury, a  to v  lokalitě 
Za Humny. Součástí původního zámě-
ru bylo vybudování jímek na vyvážení 
u každého z rodinných domů. V rám-
ci řešení stavebního záměru musela 
investorka projekt změnit a  namísto 
jímek na vyvážení bude muset být vy-
budována splašková kanalizace. V  ná-
vaznosti na tuto změnu zastupitelstvo 
schválilo dodatek k uzavřené plánovací 
smlouvě.

Informace ze 
zastupitelstva 
obce

Michael Ulbrich, starosta obce

Obec na začátku letošního roku po-
dávala žádosti o  poskytnutí dotací 
na Jihomoravský kraj a dále také již 
dříve podávala u  Národní sportovní 
agentury žádost o  poskytnutí dota-
ce na rekonstrukci víceúčelového 
hřiště. V  uplynulých týdnech nám 
byla doručena oznámení o schválení 
všech těchto žádostí, a  to v  celkové 
výši 930.452 Kč.

V prvním případě se tedy jedná o do-
taci ve výši 614.452 Kč na rekonstruk-
ci víceúčelového hřiště, která pro-
běhla v  roce 2021 a  která spočívala 
zejména ve výměně opotřebovaného 
povrchu hřiště. Tato poskytnutá do-
tace od Národní sportovní agentury 
tvoří 80 % celkových uznatelných vý-
dajů projektu.

Dále byla obec úspěšná ve všech 
třech žádostech o  poskytnutí dota-
ce od Jihomoravského kraje. Obec 
získala dotaci ve výši 200.000 Kč na 
zpracování nového územního plánu. 
Podle dotační smlouvy by měl nový 
územní plán nabýt účinnosti nejpoz-
ději v prosinci 2024. Doufám ale, že 
se tak stane i  dříve. Dále byla obci 
přiznána dotace ve výši 70.000 Kč na 
údržbu zeleně kolem vybudovaných 
cyklostezek. A obec také získala dota-
ci ve výši 46.000 Kč na mezigenerač-
ní a  sousedskou spolupráci, v  rámci 
které bude zejména pořízen nový ná-
bytek do klubovny za knihovnou.

Snaha o  získávání dotací tímto nic-
méně nekončí a i v průběhu roku se 
budeme snažit získávat další finanční 
prostředky pro spolufinancování na-
šich aktivit a připravovaných projek-
tů.

Jaké se obci 
podařilo 
získat 
dotace?

Michael Ulbrich, starosta obce
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Michael Ulbrich, starosta obce

Poptávka po rozšíření sběrných míst 
po obci o kontejnery na papír je dlou-
hodobá. Vyplývá jak z  dotazníků 
k programu rozvoje obce či auditu Fa-
milyfriendly, tak i z řady dalších obci 
předávaných podnětů.

Na začátku roku byly u  společnosti 
EKO-KOM tyto kontejnery na pa-
pír poptány, a  to v  celkovém počtu 
7 kusů. Po jejich dodání jsme s naší 
svozovou společností začali dojedná-
vat jejich vývoz. Od 1. 5. byl jejich vý-
voz zahájen, a to vždy 1x týdně v pon-
dělí. V tuto chvíli jsou tak již na všech 
sběrných místech po obci kontejnery 
na papír umístěny.

Současně jsme také museli kvůli 
místu redukovat počet kontejnerů na 
sklo. Aktuálně se proto již na sběr-
ných místech sklo nebude třídit na 
bílé a barevné, ale pro oba typy bude 
jeden společný kontejner. Technolo-
gie pro zpracovávání to takto umož-
ňují.

I  nadále také zůstává možnost ode-
vzdávat papír do kontejnerů na sběr-
ném dvoře, kde se papír třídí na papír 
novinový a  ostatní papír, kam patří 
zejména větší kartony. Při takto dě-
leném třídění papíru je zajištěna vý-
kupní cena za novinový papír.

Kontejnery 
na papír

Od poslední uzávěrky Kobylnických 
listů se rada obce sešla celkem na 
7 schůzích a řešila zejména následu-
jící záležitosti:

SOUHLAS S PŘEVZETÍM 
CHODNÍKU NA ULICI 
PONĚTOVICKÉ
Na základě uzavřené plánovací 
smlouvy s  ODDYVY, a.s., rada obce 
schválila převzetí zkolaudovaného 
prodloužení chodníku u  bytového 
domu na ulici Ponětovické.

PRONÁJEM PLOCHY 
NA REKLAMU
Obec v minulém roce uzavřela smlou-
vu o pronájmu plochy na reklamu na 
obvodové zdi areálu Horního dvora. 
Smlouva byla uzavřena na dobu urči-
tou v délce trvání 12 měsíců. Nájemce 
požádal obec o  prodloužení smlouvy 
o  další rok. Záměr byl zveřejněn na 
úřední desce a  následně byla radou 
obce schválena nová nájemní smlouva.

PRONÁJEM ČÁSTI POZEMKU 
ZA ÚČELEM PROVOZOVÁNÍ 
RYCHLÉHO OBČERSTVENÍ
Obci byla doručena výpověď dosavad-
ního nájemce pozemku p. č. 811/22 
(v Hloušku u cyklostezky) a současně 
se o  pronájem přihlásil nový zájem-
ce. Záměr pronájmu byl zveřejněn na 
úřední desce a  následně byla radou 
schválena nová nájemní smlouva.

ÚČETNÍ ZÁVĚRKA ZŠ A MŠ 
KOBYLNICE A NÁVRH NA 
ROZDĚLENÍ HOSPODÁŘSKÉHO 
VÝSLEDKU
Hospodářský výsledek školy za 
rok 2022 je 170.071,82 Kč, z  toho 
169.439,60 Kč z  hlavní činnosti 
a 632,22 Kč z doplňkové činnosti. Celá 
částka hospodářského výsledku se na-
vrhuje převést do rezervního fondu. 
Radou obce byla schválena jak účetní 
závěrka školy, tak i rozdělení hospodář-
ského výsledku.

Informace 
z rady obce

Michael Ulbrich, starosta obce

POSKYTNUTÍ DARŮ
Rada obce poskytla dar ve výši 
10.000 Kč pro Junák Šlapanice, dar ve 
výši 5.000 Kč pro Linku bezpečí a pe-
něžní dary rodičům dětí v souvislosti 
s Vítáním občánků ve výši 1.000 Kč.

SMLOUVA O ZPRACOVÁVÁNÍ 
VIDEOZPRAVODAJE
Rada obce schválila smlouvu o zajiš-
tění měsíčních videozpravodajů, a to 
do konce roku 2023.

OBJEDNÁVKA MĚŘENÍ POČTU 
PROJÍŽDĚJÍCÍCH VOZIDEL 
A JEJICH RYCHLOSTI
Rada obce schválila objednání měře-
ní počtu projíždějících vozidel a  je-
jich rychlosti na ulici Pratecké. Tyto 
výsledky budou sloužit jako podklad 
pro jednání o  zavedení úsekového 
měření v obci.

VÝSLEDEK HOSPODAŘENÍ 
OBCE ZA 1. ČTVRTLETÍ 
ROKU 2023
Daňové příjmy jsou ve výši 5,8 mil. 
Kč a  jsou plněny za 1. čtvrtletí na 
28 %. Celkové příjmy pak činí 6,2 mil. 
Kč a  jsou plněny na 29 % rozpočto-
vaných příjmů. Celkové výdaje jsou 
pak ve výši 3,7 mil. Kč a jsou plněny 
na 15 %. Výsledek hospodaření za 
1. čtvrtletí je tak v přebytku 2,5 mil. 
Kč. Na účtech obce je pak přes 17 mil. 
Kč.

TERMÍNOVANÝ VKLAD 
U J & T BANKY
Na základě předchozích projednávání 
na schůzích rady obce a v souvislosti 
se schválenou investicí na zasedání 
zastupitelstva obce rada obce schvá-
lila zřízení termínovaného bankovní-
ho vkladu u J & T BANKY. Obci bude 
u banky zřízen běžný účet, prostřed-
nictvím kterého se následně budou 
převedené finanční prostředky převá-
dět do termínovaného vkladu.
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Plánované 
dopravní 
investiční 
akce v našem 
okolí
OPRAVA MOSTU U ROHLENKY
V březnu 2023 byly zahájeny stavební 
práce na dvou mostech u  Rohlenky. 
Stávající mosty byly postaveny v roce 
1900 a životnost jejich konstrukcí již 
vypršela. První z  nich s  číslem 430-
007 je v havarijním stavu, druhý pak 
s  číslem 430-008 statik zařadil do 
V. kategorie s  označením  – špatný. 
Správa a  údržba silnic Jihomorav-
ského kraje hledala cesty, jak pone-
chat most v částečném provozu, aby 
tím nebyla doprava pro řidiče tolik 
komplikovaná. Bohužel stav mostu 
byl natolik kritický, že autorizovaný 

inženýr, s  ohledem na předpokláda-
nou nestabilitu konstrukce, nedopo-
ručil zachování provozu na částečně 
odbouraném mostě a  jednoznačně 
doporučil úplnou uzavírku. Stavba by 
měla dle předpokladů trvat do konce 
října tohoto roku a vyjde na cca 28,4 
mil. Kč.

zdroj: tisková zpráva SÚS JMK

ROZŠÍŘENÍ DÁLNICE D1 
KOLEM BRNA
Dálnice D1 je v  úseku kolem Brna 
značně dopravně zatížená. Kapacita 
stávajícího čtyřpruhového uspořádá-
ní je v  současné době téměř vyčer-
pána. Velké křižovatky Brno cent-
rum a Brno jih nevyhovují kapacitně 
svým uspořádáním. Ve špičkách kle-
sá rychlost dopravy a  dochází zde 
ke konfliktním situacím vzájemným 
omezením mezi účastníky silničního 
provozu. Proto bylo Ředitelstvím sil-
nic a  dálnic rozhodnuto o  rozšíření 

zdroj: www.rsd.cz

úseku dálnice D1 kolem Brna na šes-
tipruhové uspořádání. Soubor staveb 
tvoří úsek dálnice od Kývalky po Ho-
lubice délky 30 kilometrů, který je 
rozdělen do sedmi staveb (etap), jež 
na sebe navzájem navazují s  výjim-
kou připojení Černovické terasy. Celá 
stavba se všemi etapami by měla být 
zprovozněna do roku 2030.

zdroj: www.rsd.cz

OBCHVAT SLATINY
Rada Jihomoravského kraje schválila 
investiční záměr silničního obchvatu 
Městské části Brno-Slatina. Projekt 
bude mít na starosti Správa a údržba 
silnic Jihomoravského kraje a  měl 
by stát přibližně 300 mil. Kč. K rea-
lizaci by mohlo dojít do konce roku 
2030. O  stavbu Jihomoravský kraj 
usiluje už více než deset let. Původ-
ně zvažovaná trasa narazila na pro-
blém spočívající ve finančně a  tech-
nicky náročném odvodnění. I  proto 
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Michael Ulbrich, starosta obce

kraj odstoupil od původního záměru 
a zvolil jeho „odsunutou“ verzi. Přes 
křižovatku ulic Matlachova, Krejčího 
a  Šlapanická a  samotnou Krejčího 
ulicí každý den projedou desítky tisíc 
aut  – podle údajů z  roku 2020 prů-
měrně 15 000 vozidel denně. Stavba 
bude mít pravděpodobně více etap. 
Zejména z důvodů finančních je mož-
no stavbu o předpokládané délce 2,8 
kilometru rozdělit až na tři postupné 
etapy.

zdroj: www.seznamzpravy.cz

MODERNIZACE TRATI 
BRNO-PŘEROV, 1. STAVBA 
BRNO – BLAŽOVICE
Stavba vychází ze studií proveditel-
nosti trati Brno – Přerov a Železniční-
ho uzlu Brno. Při modernizaci dojde 
k  částečnému přeložení trati mimo 
obec Ponětovice a  kolem letiště Br-
no-Tuřany při současném zachová-

zdroj: www.brnensky.denik.cz

ní úseku přes město Šlapanice. Tím 
vznikne čtyřkolejný úsek mezi stani-
cemi Brno-Slatina a  Blažovice. Sou-
částí stavby je i celková rekonstrukce 
stanice Brno-Slatina, při které dojde 
k přesunutí nástupišť ke stávajícímu 
silničnímu nadjezdu v ulici Tuřanka. 
Nová trať bude navržena na návrho-
vou rychlost 200 km/h. Současně 
budou vybudovány nové zastávky 
Ponětovice (v  nové poloze), Brno-Tu-
řany a Brno-Černovická terasa. Zahá-
jení realizace je naplánováno na rok 
2028, konec pak na rok 2032.

zdroj: https://mapy.spravazeleznic.cz

OPRAVA SILNICE 
DO BEDŘICHOVIC
Rada Jihomoravského kraje dne 
22.  února  2023 schválila Program 
výstavby, rekonstrukcí a oprav silnic 
II. a  III. třídy Jihomoravského kraje 
pro rok 2023, ve kterém akce III/4171 

Bedřichovice-Šlapanice figuruje v zá-
sobníku investičních akcí, přičemž 
zahájení projekční přípravy této akce 
je naplánováno v roce 2024.

zdroj: Šlapanický zpravodaj 2/2023

A CO BY SI TAKÉ ZASLOUŽILO 
OPRAVU?
Kromě výše uvedených plánovaných 
oprav a  investic bychom jistě našli 
i  řadu dalších, které prozatím v plá-
nu nejsou a  které by podle nás být 
měly. Určitě by se mohlo jednat např. 
o  opravu komunikace na Šlapanice 
nebo Tuřany. Stejně tak bychom na-
šli i  u  nás v  obci řadu úseků, které 
bychom všichni rádi měli opravené 
a  bez děr. Jednání v  těchto věcech 
probíhají a věřím, že se jich všech ča-
sem (nejlépe samozřejmě co nejdří-
ve) dočkáme.
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Průměrný věk obyvatelstva obce je 39 let.

Nejvíce občanů je ve věku 38 a 40 let.

Nejvyšší věk je 91 let – 3 občané.

Mužů je 575.
Žen je 601.
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Nejčastější mužská jména:
Jan 39×

Petr 28×

Jiří 25×

 

Nejčastější ženská jména:
Jana 33×

Marie 30×

Eva 18×

Statistika z evidence obyvatel
Nejčastější příjmení:
Beneš   18×

Klašková  16×

Král  13×
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Kdo se stará 
o silnice?
V obci se nachází několik pozemních 
komunikací různých kategorií, při-
čemž ne všechny jsou ve vlastnictví 
obce Kobylnice. A jak to tedy je?

Hlavní průjezdní silnice v  obci jsou 
ve vlastnictví Jihomoravského kraje, 
přičemž jsou svěřeny k  hospodaření 
Správě a  údržbě silnic Jihomorav-
ského kraje, příspěvková organizace. 
Jedná se o silnici II. třídy č. II/417 (Tu-
řany-Křenovice) a dále o silnice III. tří-
dy, a to III/4171 na Šlapanice, III/4174 
na Ponětovice a III/4183 na Sokolnice. 
Obec, protože není vlastníkem těchto 
silnic, neprovádí ani jejich údržbu, ani 
odklízení sněhu a  zpravidla ani péči 
o související dopravní značení. To vše 
řeší SÚS JMK. V případě, že by chtěl 
kdokoliv nahlásit závadu na těchto sil-
nicích, může využít rovnou kontaktů 
uvedených na www.susjmk.cz nebo 
podnět sdělit přes podatelnu na tel. 
čísle 547 120 311.

Ostatní pozemní komunikace, tedy 
místní komunikace a účelové komu-

nikace, jsou zpravidla ve vlastnictví 
obce, která zajištuje jejich údržbu, 
odklízení sněhu a  opravy. Nicméně 
jsou u  nás v  obci i  takové pozemní 
komunikace, které jsou ve vlast-
nictví soukromých osob, a  v  těchto 
případech pak mají zajišťovat jejich 
údržbu tyto osoby. Vůči komunika-
cím, které jsou v majetku obce, mů-
žete případné podněty směřovat přes 
obecní úřad a  obec se jimi následně 
bude zabývat a prověřovat je.

S  pozemními komunikacemi také 
souvisejí chodníky. Doufám, že se 
nám podaří ještě v  tomto volebním 
období provést prakticky kompletní 
obnovu chodníků po většině obce. 
Prosím tedy v tomto o strpení. Potře-
by rekonstrukce chodníků jsme si vě-
domi a realizaci připravujeme, ale je 
bohužel spojená s dalšími souvislost-
mi, které jako obec musíme respek-
tovat. Současně také děkuji občanům 
za to, že se o  chodníky před svými 
domovy starají, a  to včetně zimního 
úklidu sněhu.

Michael Ulbrich, starosta obce

Za první čtvrtletí letošního roku oslavili narozeniny tito jubilanti:

LEDEN
   81 let Alexandra Šílová

   83 let Oldřich Konečný

ÚNOR
   82 let Alois Beneš

   82 let Jarmila Chlupová 

   83 let Jan Novotný

   88 let Růžena Jindrová

BŘEZEN
   80 let Jaroslav Vičar

   84 let Dagmar Hamplová

   84 let Jiřina Štefišová

Naši jubilanti
Bydlíte, pracujete nebo se zají-
máte o dění z obce Kobylnice?
Informace nemusíte hledat jen na 
webových stránkách obce, nebo 
v Kobylnických listech, ale můžete je 
pravidelně dostávat i  na své mobilní 
telefony a do e-mailových schránek.

MUNIPOLIS
Obec Kobylnice pro vás před pár lety 
zřídila službu Mobilní rozhlas, kte-
rý se v březnu 2022 přejmenoval na 
MUNIPOLIS. Díky této službě Vás 
informujeme přímo do vašeho telefo-
nu nebo do Vašich e-mailových schrá-
nek.

Přihlaste se k odběru informací a už 
nikdy nezmeškáte důležité novinky 
a upozornění z naší obce.

Informace podle vašich zájmů vám 
budeme posílat e-mailem nebo jako 
zprávu do aplikace. Služba je zdarma!

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS 
přináší?

• Upozornění na krizové události – 
výpadky energií, dopravní uza-
vírky, varování před podomními 
prodejci apod.

• Novinky a  důležitá upozornění 
z  úřadu  – poplatky, digitalizova-
né hlášení obecního rozhlasu.

• Pozvánky na kulturní a sportovní 
akce.

• Další užitečné funkce.

V  registračním procesu si sami mů-
žete nastavit, jaké typy informací vás 
zajímají. Doporučujeme vyplnit vaše 
telefonní číslo a  ulici, abychom vás 
mohli rychle varovat v případě neče-
kaných událostí (např. havárie vody). 
Vaše údaje jsou v bezpečí a v souladu 
s GDPR.

Registrovat se můžete přes registrač-
ní formulář na adrese kobylnice.mu-
nipolis.cz nebo také osobně přímo na 
našem úřadu. Rádi vám pomůžeme.

Komunikační 
přehled
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MOBILNÍ APLIKACE
S  aplikací MUNIPOLIS budete mít 
důležité informace kdykoli při ruce. 
Navíc budete mít vždy k  dispozici 
spoustu užitečných funkcí jako je 
například snadné nahlašování závad 
na území naší obce. Stačí si stáhnout 
aplikaci MUNIPOLIS a  v  nastavení 
přidat obec Kobylnice.

OBECNÍ WEB
Webové stránky obce jsou www.
kobylnice.cz. Podobně jako Munipo-
lis, i  obecní web umožňuje elektro-
nický odběr aktualit formou e-mailu. 
Po registraci se Vám začne na e-mail 
doručovat přehled všech aktualit 
a zpráv, které byly na webu obce zve-
řejněny v uplynulých 24 hodinách.

Jak se zaregistrovat?

K odběru novinek se můžete přihlásit 
vyplněním e-mailové adresy v  pra-
vém sloupci webu www.kobylnice.cz.

PODNĚTY A ZÁVADY – ZMAPUJTO
Potřebujete nahlásit nějakou závadu 
nebo vznést dotaz, co Vás v obci za-
jímá. Můžete prostřednictvím funkce 
v aplikaci Munipolis “Podněty a záva-
dy” (dříve Zmapujto) nahlásit praktic-
ky jakýkoliv problém  – nefunkčnost 
hlásiče obecního rozhlasu, výpa-
dek veřejného osvětlení, poškozený 
chodník, nepořádek – černé skládky, 
vysypané odpadkové koše, vandalis-
mus – rozbité hřiště a další. Většina 
telefonů má dnes fotoaparát a  GPS 
modul, takže s  hlášením o  problé-
mu můžete odeslat i  fotodokumen-
taci a přesné údaje o poloze. Hlášení 
můžete poslat také přímo na webu 
aplikace www.zmapujto.cz. Další 
možností, jak nahlásit závady, je kon-
taktovat přímo obecní úřad osobně, 
telefonicky nebo e-mailem.

Neslyšíte hlášení místního roz-
hlasu? Kde a  jak nahlásit ne-
funkční veřejné osvětlení?
Pokud neslyšíte hlášení místního roz-
hlasu nebo je poškozený hlásič anebo 
pokud u  vás nesvítí či jsou rozbité 
pouliční lampy, prosíme, napište na 
e-mail administrativa@kobylnice.cz 
nebo zavolejte 544 228 383 nebo na-
hlaste na obecním úřadě. Při hlášení 
je vhodné mít připraveny informace 
o poloze poruchy, tj. ulici a číslo nej-
bližšího domu.

INFORMACE O  DODÁVKÁCH 
ENERGIÍ
Zveřejňování informací o  přerušení 
dodávek energií je závislé na čase, 
kdy (a  pokud) zprávu obdržíme od 

správců sítí. Pokud se zaregistrujete 
do Zákaznického portálu EG.D www.
egd.cz nebo do SMS info Vodárenská 
www.vodarenska.cz, můžete si akti-
vovat bezplatné zasílání plánovaných 
odstávek a  poruch na vašich odběr-
ných místech na e-mail nebo formou 
SMS.

FACEBOOK
Na facebookovém profilu www.fa-
cebook.com/obeckobylnice můžete 
shlédnout pozvánky na kulturní, 
sportovní a  jiné akce, fotografie již 
z proběhlých akcích a jiné informace.

INSTAGRAM
Obec má nově také svůj profil i na in-
stagramu. Sledovat nás můžete přes 
účet @obeckobylnice.

YOUTUBE KANÁL
Měsíční videozpravodaj obce kro-
mě facebooku a  instagramu můžete 
shlédnout i na našem obecním Youtu-
be kanále @videakobylnice.

SDÍLENÝ KALENDÁŘ
Do svých mobilů si také můžete stáh-
nou sdílený kalendář obecních akcí. 
Ke stažení je přes sekci Kultura a vol-
ný čas na internetových stránkách 
obce.
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obce
ze života
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V neděli 21. 5. 2023 se uskutečnil dal-
ší kobylnický workshop. Tentokrát 
jsem oslovila o  spolupráci lektorku 
malování hennou – Kateřinu Elsnero-
vou. Sešlo se 9 tvořivých dívek a žen 
a společnou tvorbu jsme si (troufám 
si tvrdit) moc užily. Na začátku nám 
Katka pověděla několik informací 
o přírodním barvivu henny, jak a kde 
se získává, jak zacházet s  kornout-
kem barvy a jak následně o malbu na 
kůži pečovat. Téměř pro všechny zú-
častněné to bylo premiérové setkání 
s hennou a moc jsme si to užily.

Jak se nám malování dařilo můžete 
vidět na přiložené fotce. Na základě 
poptávky, která po zveřejnění vý-
sledků malování vznikla, plánujeme 
workshop malování hennou zopa-
kovat, zřejmě během září, dokud 
bude (snad ještě) hezky a ozdoby na 
těle nebudou muset být schované 
pod svetrem :) Pokud vás workshop 
láká a  chtěli byste se zúčastnit, 
ozvete se mi na FB či na e-mail: 
evcavotapkova@seznam.cz.

Tvoření je vhodné pro kohokoliv bez 
rozdílu věku a  není nutné mít kdo-
víjaké kreativní schopnosti :)

Pěkné letní dny a  těším se na další 
set kávání u workshopů.

Workshop 
malování 
hennou

Eva Votápková

Badmintonový 
turnaj 
smíšených 
dvojic
V  sobotu 25.  března  2023 se usku-
tečnil v sokolovně v Kobylnicích bad-
mintonový turnaj smíšených dvojic. 
Turnaje se zúčastnilo 7 týmů Hudeč-
ková x Hrazdil – Hrahud, Hudeček x 
Teclová - Hutec, Přerovská x Šťast-
ný  – Přešťastní, Sobotkovi  – Berani, 
Chybová x Peško - (S) Team, Žáčkovi – 
Magnet, Šimlová x Garlík – Čuníci.

Ze základní skupiny postoupili všich-
ni. Jen vítěz základní skupiny měl 
výhodu, že postoupil rovnou do se-

mifinále. O  další místa se bojovalo 
ve čtvrtfinále o postup do semifinále. 
Zápasy byly vyrovnané. Venku bylo 
větrno, proměnlivé počasí, tak ni-
komu nevadilo strávit příjemný den 
v sokolovně buď jako soutěžící, nebo 
už jen jako divák.

Na prvním místě se umístil tým Hrahud, 
druzí byli Berani, třetí (S) Team a „bram-
bůrkovou medaili“ získali Čuníci.

Děkuji všem zúčastněným, všem 
sponzorům a nemalé poděkování pa-
tří i  restauraci Sokolovna za příjem-
nou a vzornou obsluhu.

Doufám, že se uvidíme opět příští rok 
(v hojnějším počtu).

za sportovní komisi 
Lukáš Žáček
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Vítání dětí
Ve čtvrtek 13. dubna 2023 se konalo 
v zasedací místnosti obecního úřadu 
vítání dětí.
Přivítali jsme 5 dětí  – 3 chlapce 
a  2  děvčata. Byly to: Adam Kroupa, 
Elen Tesařová, Laura Šilhánová, An-
tonín Barák a Jakub Červinka.

Po krátkém úvodu předvedly své vy-
stoupení děti z  naší základní školy, 
které si pod vedením paní učitelky 
Mgr. Lenky Halové a  paní asistent-
ky Jany Peclové připravily pásmo 

pěkných písniček. Tímto jim moc 
děkujeme. Poté následovalo pár slov 
určených především rodičům našich 
nejmenších.

Panem starostou Bc. Michaelem Ul-
brichem bylo dětem popřáno přede-
vším hodně zdraví, štěstí, úspěchů 
a rodičům spousta radostí. Pro nové 
občánky byly připraveny pamětní 
listy, kniha a medaile obce, pro rodi-
če finanční hotovost a pro maminku 
květina. Na závěr proběhlo tradiční 
fotografování u kolébky.

Jaroslava Urbánková, obecní úřad

Každý čtvrtek, s  výjimkou letních 
prázdnin, bývá v čase 9:15 - 11:15 ote-
vřená kobylnická klubovna pro ma-
minky s dětmi. V klubovně je vybavená 
herna i venkovní dvorek s pískovištěm, 
a tak se děti snáze zabaví s hračkami, 
které doma třeba nemají. Díky tomu 
máme my maminky čas si popovídat, 
něco společně (a někdy i spolu s dětmi) 
vytvořit nebo si jen chvíli oddechnout 
od každodenních povinností.

V poslední době jsme měly velmi vy-
dařenou velikonoční dílničku, s  dět-
mi jsme pak tvořily čarodějnice na 
pálení čarodějnic.

Do prázdnin už zbývá jen pár dní, ale 
i tak uvítáme všechny, kdo by se k nám 
v uvedenou dobu chtěli přidat. A pokud 
bude zájem maminek, tak od září zase 
budeme pokračovat. Zatím můžete 
popřemýšlet, co byste v  rámci klubu 
uvítaly, ať už jde o tvoření nebo i jinou 
činnost. Ráda se s vámi v klubu potkám 
a jsem otevřená vašim návrhům!

Klub 
maminek

Magda Martinásková

Elen Tesařová

Antonín Barák

Laura Šilhánová

Adam Kroupa

Jakub Červinka
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Zprávičky 
ze školky
Po tmavých zimních dnech se všichni 
radujeme z příchozího jara, které je 
sice plné upršených dní, ale přineslo 
nám spoustu nového života, rostlin 
a  květin v  přírodě kolem nás. Toho 
všeho s dětmi užíváme plnými douš-
ky.

Celá školka se vypravila do knihov-
ny ve Šlapanicích. I tímto se v dnešní 
době snažíme dětem přiblížit krásu 
a  kouzlo tištěné knihy. Především 
pro děti předškolního věku je četba 
knížek mimořádně důležitá, protože 
ulehčuje učení a  pomáhá dosahovat 
úspěchů. Děti, kterým se v  tomto 
období čte, lépe prospívají ve škole. 
Mají větší slovní zásobu, lépe tvoří 
věty, dobře se učí jazyku, dokážou 
se mnohem lépe vyjadřovat v mluve-
ném i v písemném projevu.

Svátky jara – Velikonoce – jsme věno-
vali tradicím a tvoření. Celým veliko-
nočním týdnem nás provedlo divadlo 
Kejkle se svým programem s tancem 
a soutěžemi.

S  prvním jarním sluníčkem děti za-
počaly plaveckou výuku v aquaparku 

Kohoutovice. Ve výuce dětem po-
máhají speciální pomůcky a hračky. 
Každý žáček dostane po úspěšném 
absolvování Mokré vysvědčení. Vždy 
je zde zaručen citlivý přístup dosta-
tečného počtu instruktorů, kteří 
jsou všichni proškoleni minimálně 
na cvičitele/trenéra plavání III. třídy. 
S  dětmi pracují s  ohledem na jejich 
zdatnost individuálně a tím zajistí ne-
jen zájem dítěte o  plavání, ale i  roz-
voj plaveckých dovedností. Hlavním 
cílem je nenucenou formou naučit 
děti bezpečnosti a orientaci ve vodě, 
potápění hlavy a posléze i plavat tře-
mi způsoby - kraul, znak, prsa. Děti 
díky hravým a  kolektivním činnos-
tem překonávají strach z vody, tím se 
otužují a zvyšují přirozenou obrany-
schopnost těla.

Konec dubna již tradičně patřil ča-
rodějnicím. Pro děti byla připravena 
čarodějnická stezka plná zajímavých 
úkolů. Moc bychom chtěli poděkovat 
všem rodičům, kteří se zapojili a po-
mohli nám tak vytvořit tu správnou 
atmosféru.

Dalším zpestřením byl projektový 
den s  názvem  – Duhohrátky. Paní 
lektorka přivezla zajímavé pomůcky, 
z  nichž nejzajímavější byly „kame-
ny“ vyrobené z odpadu z moře. Měly 

Mgr. Zuzana Křížová

různé barvy a  široké využití. Děti 
absolvovaly překážkovou dráhu a ce-
lou řadu výchovně-vzdělávacích her, 
procvičily si počty, barvy, rovnováhu, 
postřeh, včasnou reakci na smluvený 
signál, fantazii, paměť, představivost, 
trpělivost, ohleduplnost, soustředění, 
získaly celou řadu nových informací 
a dostatečně se při tom vydováděly.

Teď už nás čekají jen teplejší dny 
a  snad i  více sluníčka, květen bude 
věnován maminkám a tatínkům, pro 
které si děti připravily vystoupení. 
Do konce školního roku školku čeká 
ještě mnoho akcí. Dětem se představí 
neobvyklá zvířata, která mohou být 
chovaná i  doma, den dětí se ponese 
v  duchu zábavy, her a  dovádění. Po-
učí i pobaví nás výlety do planetária, 
brněnské Papilonie – motýlího domu 
a science centra VIDA. Nesmí chybět 
ani rozloučení s předškoláky, kteří už 
se nemohou dočkat zářijového nástu-
pu do první třídy.

Už teď tedy všem přejeme krásné 
léto, bezvadné prázdniny plné slun-
ce, dovádění ve vodě, zážitků a  pří-
jemných chvil strávených s  rodinou 
a s kamarády.
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Letošní vepřové hody byly v  po-
dobném duchu jako loni, ale 
všímaví účastníci určitě zazna-

menali jednu podstatnou změnu opro-
ti všem obecním zabijačkám a vepřo-
vým hodům od jejich úplného začátku. 
Mimochodem: Je v Kobylnicích ještě 
nějaký pamětník, který si pamatuje, 
kdy se konala historicky úplně první 
Kobylnická obecní zabíjačka? Bylo to 
v roce 2004 nebo v roce 2005? Nebo 
ještě později?

Ale zpět k té změně: V letošním roce 
jsme měli poprvé jiného řezníka, než 
byl až doposud náš skvělý Stanislav 
Dolanský. Bylo víc důvodů, proč do 
toho letos Staňa s  námi „nešel“, ale 
důležité je, že na nás nezanevřel 
a i nadále nám fandí.

V  letošním roce se funkce řezníka na 
Kobylnické obecní zabíjačce – tedy vep-
řových hodech, ujal Slávek Jochman ze 
Sokolnic a zhostil se jí velice dobře. Za 
vydatné pomoci Jiřího Pochopa a Jirky 
Pecla nám uvařil maso i černou zabijač-
kovou polévku na jedničku. Ale protože 
je stále co vylepšovat, pevně věřím, že 
na příští nebo přespříští zabíjačce bude 
souhra s mistrem řezníkem na vrchol-
né úrovni.

Další změna proběhla v  kuchyni 
Bonagra, odkud pravidelně objed-
náváme zabijačkový guláš a  pečené 
maso. Do důchodu odešel dlouhole-

tý vedoucí a  náš výhradní dodavatel 
Ladislav Sedlák, který nám po všech-
ny obecní zabíjačky připravoval svůj 
skvělý guláš i pečené maso. Naštěstí 
se jeho nástupkyně rozhodla, že do 
toho s námi půjde a tak jsme si mohli 
pochutnávat na dobrotách stejně jako 
v minulých letech.

Jitrnice, jelita, tlačenku i  škvarky 
v  posledních letech objednáváme od 
různých dodavatelů z okolí. A proto je 
vždycky potřeba udělat ochutnávku. 
I letos jsme po důkladné a odpovědné 
ochutnávce vybrali nejlepší dodava-
tele a pevně věříme, že si pochutnali 
všichni „mlsouni“.

Nás pořadatele (tedy členky kultur-
ní komise) vždycky na vepřových 
hodech mrzí, když se na zájemce 
o dobroty nedostane, protože neměli 
objednáno v  předprodeji. Tady bych 
ráda zdůraznila, že Kobylnické vep-
řové hody jsou pořádány především 
pro obyvatele Kobylnic a jejich hosty, 
takže všichni mají možnost si v před-
prodeji objednat jakékoliv množství 
výrobků. Pokaždé objednáváme něja-
ké porce k prodeji na místě, takzvaně 
pro kolemjdoucí (nebo na kole jedou-
cí). Ale protože případné přebytky 
nemáme kam prodat, nemůžeme si 
dovolit objednávání přehnat. Proto 
připomínám všem kobylňákům: po-
kud plánujete jít na vepřové hody, ob- za kulturní komisi 

Dana Šmídová

jednejte si výrobky dopředu. Odnést 
si je domů můžete kdykoli, dokoupe-
ní dalších na místě je bez záruky.

Můj velký dík patří všem členkám 
kulturní komise, které věnovaly svůj 
volný čas jak přípravě vepřových 
hodů už s několikaměsíčním předsti-
hem i  v  týdnu před jejich konáním, 
tak i obsluze návštěvníků. Velký dík 
patří také všem pomocníkům na pla-
ce. Pomáhali s  vařením, vydáváním 
jídla, úklidem po akci. Byli to Martina 
Zlatníková, Martina Zichová, Zden-
ka Maternová, Lucie Peclová, Adéla 
Zlatníková, Jiří Pecl. Velký dík patří 
i všem dalším pomocníkům. S přípra-
vou a  úklidem pomohli taky Rudolf 
Prus a  František Kvasnička. Daniela 
Zlatkovská pomáhala při předprodeji 
poukázek. O  dobrou náladu během 
celého dne se již tradičně postaral 
Petr Florian hudebním doprovodem.

Moc děkuji také komisi pro děti 
a mládež. Pokračovala v tradici před-
chozích komisí a dětem zpestřila den 
zábavnou soutěží.

Snad jsem na nikoho nezapomněla. 
Pokud ano, omlouvám se a  ráda to 
napravím.

Tak snad už jen jediné: naviděnou na 
příštích Kobylnických vepřových hodech.

Vepřové hody 2023
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Mladí hasiči
V  průběhů měsíců března, dubna 
a  května jsme s  dětmi usilovně tré-
novali disciplíny požárního sportu. 
Napřed jsme si s  nejmenšími dětmi 
ukázali, jak se vůbec hadice zapojují 
a společně se staršími jsme se naučili, 
jak se které nářadí jmenuje a k čemu 
slouží. Po zvládnutí základů jsme se 
začali věnovat požárním disciplínám 
samotným, konkrétně štafetě 4x60 
metrů s  překážkami, štafetě dvojic 
a  v  neposlední řadě královské disci-
plíně hasičského sportu, a  to požár-
nímu útoku. Za nepříznivého počasí 
jsme trénovali v klubovně maminek, 
pokud se na nás počasí aspoň trochu 
usmálo, snažili jsme se být venku. 
Bohužel jsme s  dětmi kvůli počasí 

ještě neměli možnost vyzkoušet po-
žární útok „na vodu“, tak snad bude 
první pokus stejně úspěšný jako 
všechny pokusy „na sucho“.

Aby si děti mezi trénováním trochu 
odpočinuly, prokládali jsme tréninky 
různými hrami, ať už pohybovými 
nebo vědomostními. Dále si pravidel-
ně opakujeme, jak se vlastně správně 
zachovat v případě požáru a jak takový 
požár oznámit IZS, využíváme k tomu 
interaktivních karet programu Hasík 
a  různé mnemotechnické pomůcky 
pro zapamatování telefonních čísel. 
Také jsme se s  dětmi pilně připravo-
vali na vystoupení k příležitosti oslav 
125 let založení našeho sboru.

za mladé hasiče 
vedoucí mládeže Adéla Zlatníková
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Proběhlé 
akce pro děti
Komise pro děti připravila v  uply-
nulém období jarní stezku, na které 
se děti mohly setkat se skřítky, do-
zvěděly se o  střídání ročních období 
nebo i popřemýšlely o čestném cho-
vání. Na konci stezky pak čekala slad-
ká odměna.

Na Velikonoce jsme ve spolupráci 
s  kobylnickou školkou, školkou Zu-
zanka i  školní družinou ozdobili vě-
nec na obecní lípě. Všem dětem moc 
děkujeme, ozdoby se povedly.

Na kobylnických vepřových hodech 
jsme s  maminkami připravily pro-
gram pro děti, formou 6 stanovišť. 
Děti si například zkusily poznávat za-
bijačkové výrobky, poslepu připnout 
prasátku ocásek, potrénovaly paměť 
a další. Aprílové počasí dostálo však 
svému názvu, snad si nikdo kromě 
odměny neodnesl také rýmu.
Poděkování patří, mimo našeho 
týmu, také dobrovolníkům z řad star-
ších děvčat a  chlapců, kteří si vzali 
některé stanoviště na starosti, a  tím 
nám moc pomohli! Děkujeme.

za komisi pro děti a mládež 
Dana Dostalíková
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Kobylnická 
kuličkiáda
Kulturní komise se rozhodla, že po 
několikaleté odmlce znovu uspořádá 
oblíbenou kuličkiádu. A  tak se letos 
konala již 14. kobylnická kuličkiáda. 
Kuličkiádu jsme naplánovaly na so-
botu 13.  května. Trochu jsme měly 
obavy, jaké bude počasí a zda nám ně-
jaké děti přijdou, protože celý týden 
bylo chladné a deštivé počasí. Naštěs-
tí nám bylo přáno a počasí se v den 
kuličkiády zlepšilo, a přišli si zahrát 
nejen děti, ale i dospělí, pro které to 
byl návrat do dětských let.

Pro většinu dětí to bylo něco zcela 
nového, ale věřím, že se jim cvrnká-
ní kuliček líbilo. Pro nejmenší děti do 
3  let jsme měly připravené kuželky, 
které si zahrály jen dvě děti. Kuličky 
se hrály v několika kategorií dle věku. 
Je úžasné vidět, že věk nehraje žádnou 
roli. Že když se člověk chce bavit, tak 
se baví. A my jsme se bavili všichni.
V kuželkách se na 1. místě umístil To-
mášek Špondr a na 2. místě Tobiášek 
Brtník.
Všem patří velká gratulace a doufám, 
že si kuličkiádu všichni užili.

za kulturní komisi 
Jaroslava Urbánková

do 4 let 5 - 9 let 10 – 12 let dospělí

1. místo Leontýna 
Špondrová

Václav 
Špondr

Antonín 
Špondr

Dana 
Šmídová

2. místo Ester 
Brtníková

Ondřej 
Klaška

Kristýna 
Peclová

Gabriela 
Brtníková

3. místo Filip 
Martinásek

Jakub 
Slanina

Sofie 
Bětíková

Ema 
Zlatníková

výsledky kuličkiády
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V  průběhu posledních dvou měsíců 
jsme si užívali nejrůznějších aktivit. 
Navštívili jsme knihovnu a muzeum 
ve Šlapanicích, pozvali jsme do ško-
ly spisovatelku dětských příběhů, 
uspořádali jsme školní soutěž v  piš-
kvorkách, tečkovali jsme mandaly, 
nocovali jsme ve škole. Také jsme 
se zapojili do sportovních soutěží  – 
družstvo dětí ze čtvrté a  páté třídy 
se zúčastnilo oblíbeného fotbalového 
turnaje McDonald’s  Cup. Starší žáci 
vyjeli do Brna do Antroposu a na Čer-
vený kopec. Pro rodiče a budoucí prv-
ňáčky jsme uspořádali Den otevře-
ných dveří. S  některými akcemi vás 
dále podrobněji seznámíme.

Ve čtvrtek 18. května jsme v sokolov-
ně měli společné vystoupení s mateř-
skou školou ke Dni matek a  ke Dni 
otců. Stálo nás to všechny hodně úsi-
lí, ale výsledek stál za to! Pochvaly 
od rodičů se po vystoupení hrnuly ze 
všech stran, ale nejmilejší byl ranní 
mail od spokojených rodičů:

„Dobré ráno paní ředitelko, dobré ráno 
paní učitelky, Moc děkujeme za včerej-
ší senzační vystoupení, jste prostě pro-
fíci! Mělo to spád, vtip i talenty.“

paní ředitelka M. Bubíková

Zprávy 
ze školy

Tečkované 
mandaly 
ve školní 
družině
V  měsíci březnu měly děti možnost 
seznámit se s novou technikou, a  to 
„Tečkované mandaly“. Každá tečko-
vaná mandala je naprosto jedinečná 
a skládá se ze stovek, někdy i  tisíců 
teček. U nás v družině si děti pod ve-
dením paní lektorky vystačily s  de-
sítkami teček. Vznikla tak nádherná 
díla na dřevěných kraslicích.

Nejprve si děti tečkování vyzkoušely 
na papírovém podkladu, kdy zjistily, 
že se opravdu musí před každou teč-
kou dřevěná tyčinka namočit. Dále se 
děti naučily, jakým způsobem nasta-
vit sklon tyčinky a jak moc přitlačit, 
aby tečka byla perfektní. Některým 
to šlo hned, ostatní chvíli trénova-
li. Pak už následovalo tečkování na 
dřevěné kraslice. Na předkreslené 
hlavní linie děti tečkovaly svůj vlastní 
vzor, který dotvářely dalšími tečka-
mi. Všem se to moc povedlo a hlavně 
je to bavilo. Z dílny odcházely velmi 
spokojeny a s otázkou, kdy bude další 
tečkování?

školní družina
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Co znamená Noc s  Ander-
senem?

Noc s  Andersenem je původ-
ně akce knihoven na podporu dět-
ského čtenářství, při níž děti nocují 
v  knihovně u  příležitosti výročí na-
rození dánského pohádkáře, Hanse 
Christiana Andersena. Akce se koná 
2. dubna, tedy v den, kdy byl v roce 
1967 vyhlášen Mezinárodní den dět-
ské knihy. V posledních letech našla 
Noc s Andersenem oblibu i v základ-
ních školách. Naše škola ji pořádala 
dne 31.  3. Hlavní program proběhl 
v každé třídě od 19.00 do 21.00 hod 
a  byl zaměřený na podporu zájmu 
dětí o  čtení a  o  knihy celkově. Žáci 
měli možnost ve škole také přenoco-
vat. Podle ohlasu samotných dětí i ro-
dičů se tento projekt velmi líbil.

První třída měla bojový úkol. Museli 
jsme zachránit ztracenou princeznu 
Kristýnku, kterou odnesla zlá čaro-
dějnice. Nechala nám ve třídě vzkaz 
a  úkoly, které musely děti k  její zá-
chraně splnit. Princeznu jsme nako-
nec nalezli na půdě, a i když jsme se 
i  trochu báli, odvaha nám nakonec 
nechyběla. Za záchranu nám Kris-
týnka věnovala svou nejoblíbenější 
knihu  – Pohádky Hanse Christiana 
Andersena, ze které jsme si společně 
večer před spaním přečetli několik 
pohádek.

Druhá třída plnila tento večer úkoly 
na 5 stanovištích. Děti skládaly text 
s obrázky a postupně tak zjistily in-
formace o  H. Ch. Andersonovi, hle-
daly pohádkové dvojice, zjišťovaly, 
která pohádková postava jim napsala 
pohled, vymýšlely příběh, který ob-
sahuje vylosovaná slova a doplňovaly 
křížovku podle obrázků. Na dobrou 
noc jsme četli dvě pohádky – O ošk-
livém káčátku a Cínového vojáčka. Po 
probuzení jsme se podívali na Cínové-
ho vojáčka z videa a zároveň při tom 
posnídali.

Přespávání třeťáků v rámci akce Noc 
s  Andersenem začalo uvázáním čer-
vené mašličky s  černými tečkami 
na zápěstí. Některým okamžitě do-
šlo, že mašlička reprezentuje Ferdu 
Mravence, který byl hlavní postavou 

našeho večera. Ale nebyl to jen Fer-
da mravenec, ale i  celé mraveniště. 
Seznámili jsme se s  životem mra-
vence, s jeho životní rolí v mraveništi 
a s úkoly, které tato role přináší. Po 
seznámení se s reálnou informací ze 
života mravence následovala četba 
kapitoly z  pohádkové knihy Ferda 
Mravenec autora Ondřeje Sekory. 
Četba a informace o životě mravenců 
byly proloženy krátkými videi, hrami 
a písničkami. Po dvou hodinách mra-
venčení se děti převlékly do pyžama, 
vyčistily zuby, rozbalily karimatky 
a  spacáky, postavily bunkry, našly 
plyšáky a  přichystaly se na noční 
promítání filmu Mrňouskové. Jako 
odměnu za celý večer dostaly svého 
vlastního kamaráda Ferdu Mraven-
ce a  to ve formě přívěšku mravence 
z 3D tiskárny. Poté už začal film, při 
kterém někteří usnuli a  jiní vydrželi 
šeptat ještě několik hodin po konci. 
Všichni jsme se ovšem nakonec ráno 
probudili relativně vyspaní do nového 
dne. Po sbalení všech propriet a ukli-
zení třídy jsme se vydali domů plni 
nových zážitků a informací.

kolektiv učitelů ZŠ

Ve čtvrté třídě všechno začalo tím, 
že každý žák představil svoji oblíbe-
nou knihu, o  které řekl pár zajíma-
vostí. Následovala práce ve skupin-
kách, kdy žáci společně přiřazovali 
ke známým pohádkám jejich autora. 
Na tuto činnost navazovala práce na 
obrázkové osnově vybrané pohádky 
dle domluvy ve skupince. Potom si 
každý žák vytvořil svoji záložku do 
knihy při sledování videa o  H. Ch. 
Andersenovi. Na dobrou noc byla 
puštěna meditační hudba a děti se po-
stupně ukládaly ke spánku. Ráno po 
snídani každý dostal diplom, záložku 
a sladkou odměnu.

Páťáci si noc ve škole užili se spisova-
telem Ondřejem Sekorou. Seznámili 
se s  jeho životem, sportovní láskou 
k  ragby, ale hlavně s  jeho tvorbou 
a  vývojem jeho legendárního Ferdy 
Mravence. No a  noční hra na školní 
zahradě už byla završením a pak už 
jen hupky dupky do improvizova-
ných postýlek a spacáků.

Noc s Andersenem
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Deskové hry 
v Nebovidech
Nela Dvořáčková, Viki Šmídová, On-
dra Sobotka a Patrik Jelen – to jsou 
žáci z  páté třídy, kteří se zúčastni-
li soutěže v  deskových hrách. Tuto 
soutěž již potřetí pořádal MAP Šla-
panice v  Nebovidech. Letos se hrály 
tyto hry: King Domino, Alenčina za-
hrádka, Zbodni salát a Sushi. Děti se 
poctivě připravovaly, setkávaly se po 
odpoledních a  vymýšlely různé her-
ní taktiky a postupy, což se vyplatilo. 
Tým naší základní školy dosáhl na 
11. místo a  za sebou nechal dalších 
17 týmů. Naším cílem nebylo zvítězit 
(i když by nás to velmi potěšilo), ale 
hlavně si užít herní zápolení. A to se 
podařilo!

p. uč. I. Sedláčková

5.  května se žáci naší školy postup-
ně po třídách zúčastnili programu 
na mobilním dopravním hřišti, které 
vzniklo v parku.

Cílem tohoto programu bylo připra-
vit děti na situace v běžném silničním 
provozu. Děti se tak zábavnou for-
mou naučily, jak se chovat na komu-
nikacích, poznávat důležité dopravní 
značky, jak přecházet přes přechod 
atd.

Na dopravním hřišti nechyběla elek-
trická autíčka, čtyřkolky, dopravní 
značky, kruhový objezd, přechod pro 
chodce a semafor. A navíc jim za pře-
stupky pan policista rozdával pokuty 
formou razítka na ruku.

p. uč. I. Foralová

Dopravní 
výchova

Autorské 
čtení
V  rámci programu „Celé Česko čte 
dětem“ přijala pozvání do naší školič-
ky paní spisovatelka Katarína Fiala, 
kterou baví psát knížky pro děti.
Inspirující a  zábavná atmosféra nás 
provázela v  průběhu celého autor-
ského dopoledne. Katarína Fiala nás 
seznámila s  knížkami, které vydala 
společně s  ilustrátorkou Vendulou 
Šafránkovou: 1. A, 2. A, Záhada ukra-
dených parfémů, Úžasné Vánoce Ma-
tyáše Kotrby, Ánin deník a  Alexův 
deník. Z těchto knížek paní Fiala dě-
tem předčítala a prokládala hravými 
aktivitami. Objasnila dětem důležité 
pojmy: spisovatel, ilustrátor, korek-
tor, redaktor a grafik. Ochotně odpo-
vídala na zvídavé otázky dětí, vztahu-
jící se ke knihám. Dozvěděli jsme se 
tak, jaké je to být spisovatelem a jak 
se rodí knížky. Katarína Fiala je také 
pohádkářka a divadelnice. Píše vlast-
ní scénáře, vytváří kostýmy a kulisy 
pro divadlo. Na základě svých di-
vadelních zkušeností a  dovedností 
předvedla dětem maňáskové divadlo 
„O pejskovi a kočičce“. Rozzářila tak 
dětské oči a vykouzlila na jejich tvá-
řích široké úsměvy.
Paní spisovatelka svým tvořivým pří-
stupem k dětem a zaujetím pro lite-
raturu děti motivovala k rozvíjení čte-
nářské gramotnosti. Ocenila pokusy 
dětí o vlastní literární tvorbu, včetně 
ilustrací. Její přítomnost některé děti 
natolik inspirovala, že se pustily do 
psaní vlastních příběhů. Jako bonus 
si děti mohly po skončení progra-
mu zakoupit nebo objednat knížky 
s  věnováním. Děkujeme za bohatý 
a smysluplný program, který děti in-
spiroval k získávání, rozvíjení a upev-
ňování čtenářských dovedností.

p. uč. M. Reguliová

Na jaře 
ve školní 
družině
Končící zima přímo vybízí k uspořá-
dání karnevalu. Svůj karneval měly 
i  děti v  kobylnické školní družině. 
A  protože celý rok cestují časem, 
mohly přijít v maskách z různých ča-
sových období – jako z pravěku nebo 
středověku, jako indiáni nebo Egyp-
ťané nebo bytost z budoucnosti. Pro-
gram karnevalu byl bohatý. Děti si za-
hrály společenskou hru inspirovanou 
Egyptem – „Mumie.“ Rozděleny byly 
do čtyř družstev, dostaly dvě roličky 
toaletního papíru a  v  každém druž-
stvu si vybraly jednoho, který měl 
hrát mumii. Spoluhráči ho museli 
zabalit do toaletního papíru, což bylo 
chvílemi velmi náročné. Muselo se 
pracovat opatrně, aby se papír netr-
hal. Dále proběhla přehlídka masek, 
taneční hry a  soutěže, připraveno 
bylo drobné občerstvení a samozřej-
mě tombola. Velké díky patří také ro-
dičům. Za obstarání masek, bez kte-
rých by to na karnevalu nebylo ono, 
a také za věcné nebo finanční dary do 
tomboly. Děkujeme!

V březnu se uskutečnil Den elegance. 
Učili jsme se správně vázat kravatu, 
chodit rovně, vzpřímeně s knihou na 
hlavě a děvčata si zkoušela slavnostní 
účesy.

Na přelomu února a března jsme se 
na „Cestě časem“ dostali do období 
Indiánů. Děti hrály interaktivní hru, 
ve které plnily pohybové a rozumové 
úkoly, tvořily si indiánské čelenky, la-
pače snů a totemy.

Čas rychle běžel a  blížily se Veliko-
noce. Ze sena a starého plátna jsme 
s  dětmi vyrobili Smrtku  – Morenu. 
Děvčata jí namalovala obličej, oblékla 
ji do starých šatů, na hlavu šátek, na 

zprávy ze školy…
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krk korále z vyfouklých vajíček a za 
recitace básničky jsme Smrtku nesli 
vesnicí. Na mostě v  parku jsme do 
potoka hodili výdumky vajíček a  na 
mostě u  bytovek jsme vhazovali jar-
ní květiny jako symbol přicházejícího 
jara. Druhý den byla Smrtka na škol-
ní zahradě spálena.

Týden před Velikonocemi jsme bar-
vili vajíčka. Děti si vyzkoušely různé 
techniky barvení – voskovou rezervu, 
zdobení bavlnkou nebo ubrouskovou 
techniku. Také si děti upekly netra-
dičního beránka – z těsta se vytvořily 
kuličky a z nich se skládal beránek, 
který se poté pekl.

Po Velikonocích jsme se ocitli v době 
středověké. Na školní zahradě a dvo-
ře hrály děti středověké hry – šerm, 
plnily úkoly na stanovištích, vyráběly 
si středověké meče, koruny a helmy 
na rytířské turnaje.

V dubnu a v květnu jsme začali s pří-
pravami na minijarmark. 18. 5. měly 
děti vystoupení ke Dni matek a otců. 
V  průběhu vystoupení, před začát-
kem nebo po jeho skončení jste si 
mohli zakoupit výrobky, které děti za 
pomocí paní vychovatelek vyrobily. 
A  co se prodávalo? Zápichy do kvě-
tináče, čelenky a  kabelky z  kravaty, 
sponky, záložky do knihy, květináče 
či tužkovníky zdobené ubrouskem, 
veselé tužky, batikované zástěry, ná-
hrdelníky, klíčenky a látkové podtác-
ky. Zakoupením dětských výrobků 
jste přispěli dětem do školní družiny 
na výtvarný materiál, sportovní a re-
laxační pomůcky nebo na nové hry 
a hračky. Děkujeme!

A co nás čeká v závěru školního roku? 
Na konci května budeme cestovat do 
budoucnosti. V  červnu budeme šít 
látkové tašky a  malovat sklenici na 
letní limonádu.

A  taky budeme vyhlížet prázdniny. 
Těšit se na teplo, sluníčko, vodu, vý-
lety…

Krásné prázdniny, fůru pohody, ne-
všedních zážitků a v září se těšíme na 
viděnou.

vychovatelky ŠD Petra Štefková 
a Magdaléna Klašková
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Dar dětem 
do Dětské 
nemocnice
Dne 27.  srpna  2022 se opět konala 
pod záštitou SDH Kobylnice benefič-
ní akce DEN MUZIKY PRO ZDRAVÍ. 
Všem, kteří navštívili park před So-
kolovnou a  přispěli úhradou vstup-
ného, jehož výše byla dobrovolná, 
patří poděkování. Celý výtěžek byl 

použit na dar dětem do Dětské ne-
mocnice Brno. Dalším zpříjemněním 
odpoledne byla tombola plná hraček. 
Za výhry, které lákaly malé návštěv-
níky, velmi děkujeme vedení firmy 
MADE, která hračky darovala. I  vý-
těžek z  tomboly byl přidán k  částce 
na nákup daru na onkologické oddě-
lení. Podařilo se nám vybrat více jak 
20.000 Kč. Po dohodě se zdravotními 
sestrami z  tohoto oddělení jsme na-
koupili hračky, stavebnice, dětskou 
bižuterii, výtvarné potřeby a  slad-
kosti. Tyto drobné dárečky putují 

k malým pacientům jako odměny za 
statečnost. Dále proběhlo vystoupení 
kapely ŠLAK, která má v Kobylnicích 
spoustu příznivců. Po country odpo-
ledni přišly na řadu diskotéky. Zhor-
šení počasí nás všechny překvapilo, 
ale díky Sokolu Kobylnice, který dal 
zdarma k  dispozici sokolovnu, jsme 
se bavili pod střechou, kde hudební 
zábavu obstaral DJ.

Další ročník akce DEN MUZIKY PRO 
ZDRAVÍ se bude konat v  termínu 
22. 7. 2023. Všichni jste srdečně zváni!

Petr Florian a SDH Kobylnice
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Od října loňského roku působí ko-
mise životního prostředí ve složení: 
Karel Klaška st., Michael Konečný, 
Hana Kubátová – Hiršová, Ladislav 
Votápek st., Alena Ulbrichová a Ive-
ta Ustohalová. Řídíme se definicí 
uvedenou v  zákoně o  obcích: „Ko-
mise rady obce jsou iniciativním 
a poradním orgánem obce.“ Nemá-
me tedy žádné významné pravomo-
ce v rámci obecního zřízení.

Iniciativní činností je zejména or-
ganizování akce pod názvem Jar-
ní úklidový den. Začátkem dubna, 
v  sobotu, se koná úklid odpadků 
v  okolí obce. Členové komise jsou 
vždy vedoucími skupinek brigádní-
ků nebo pro ně zajišťují občerstve-
ní. Další akcí je Procházka pro děti. 
Již několik let vyrážíme s  dětmi 
do krajiny kolem obce. Každý rok 
projdeme jiný úsek. Pro děti máme 
připravené různé kvízy, poznávaní 
dřevin a bylin, oblíbené je poznává-
ní hmyzu. Procházka je zakončena 
hledáním pokladu a  malým občer-
stvením.

O poradní činnost jsme občas oslo-
vováni ohledně výsadby dřevin 
v obci.

Rádi se s vámi na některé z akcí po-
tkáme, také uvítáme náměty týkají-
cí se životního prostředí v naší obci.

životního 
prostředí

sportovní

V  kulturní komisi je nás 6 žen, kte-
ré baví vymýšlet i realizovat akce pro 
zpestření kulturního života obce.

Příprava akcí je pro nás zábavou a vý-
zvou. Bavíme se při vymýšlení akcí 
dlouho před samotnou realizací, baví-
me při přípravě a dobře se bavíme se 
i při samotné realizaci. Jako správné 
manželky a matky, umíme angažo-
vat taky svoje manžele a občas i celé 
rodiny. Často to jinak nejde, protože 
v mnoha případech není v našich si-
lách připravit zázemí (těžké předmě-
ty, technické znalosti).

Tímto bych chtěla vyjádřit velký dík 
všem ochotným spolupracovníkům: 
dcerám, synům, manželům i mnoha 
dalším pomocníkům.

Pro každou z  nás je to práce navíc 
k povinnostem doma i v zaměstnání, 
přesto nás to stále baví a jsme rády, 
když se na našich akcích bavíte i vy, 
účastníci. A kdo že vlastně jsme: Ja-
roslava Urbánková, Alena Prus Sedlá-
ková, Jana Peclová, Ivana Kvasničko-
vá, Věra Šlapanská a Dana Šmídová.

Chtěla bych pozvat ke spolupráci 
všechny, kdo mají náměty, co by se 
mohlo ještě v Kobylnicích uspořádat. 
Rády přivítáme další členy. Zdůraz-
ňuji, kulturní komise není určena jen 
pro ženy.

komise

Sportovní komise obce Kobylnice 
se zabývá pořádáním, jak je zřejmé 
z  názvu, sportovních akcí pro děti 
a dospělé.
Kalendář námi pořádaných akcí za-
číná již několik let první lednový ví-
kend turnajem ve stolním curlingu 
a  pokračuje lyžařským zájezdem, 
turnaji v ping-pongu pro děti i dospě-
lé, turnajem v badmintonu, cyklood-
polednem pro děti, turnajem v tenise 
a  naší každoročně největší akcí Dět-
skou olympiádou.
Komise pracuje v  mladém dynamic-
kém týmu plném nápadů ve složení 
Marie Spáčilová, Dana Cecálková, 
Anna Chybová, Jana Sigmundová, 
Petr Peško, Lukáš Žáček, Jan Pastyřík 
a Jiří Urbánek.
Rádi Vás uvidíme na některé z námi 
pořádaných akcí.

kulturní
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pro děti 
a mládež
Naším hlavním cílem je nabídnout 
dětem všeho věku využití volného 
času a  dát možnost se setkávat tzv. 
offline. Zaměřujeme se zejména na 
pořádání akcí pro děti.

Snažíme se zajistit kontinuitu tradič-
ních akcí pro děti, ať jsou to události 
vyplývající přímo z tradic, nebo tako-
vé, která dřívější generace neznala, 
ale po několika letech se pevně ukot-
vily v kobylnickém kalendáři.
Také vyhledáváme nové možnos-
ti a  chceme prosazovat nové akce. 
Zkoušíme zkrátka, co bude děti bavit 
a vítáme i vaše návrhy.

Nápadů máme mnoho, co nám však 
chybí je čas na pravidelné kroužky 
pro děti. Máte-li možnost a  chuť se 
aktivitám s dětmi věnovat, například 
jen v období zimní sezóny, neváhejte 
se nám ozvat. Klubovnu i sokolovnu 
máme a je škoda je více nevyužít.

mediální
V  posledních několika letech byla 
zřízena komise pro Kobylnické lis-
ty, která měla na starosti přípravu 
našeho obecního zpravodaje. V  tom-
to volebním období byla nahrazena 
mediální komisí. Kromě přípravy 
Kobylnických listů (včetně grafické 
stránky) se také zabýváme obecně 
i  dalšími mediálními kanály obce. 
Projednávali jsme např. nový insta-
gramový účet obce, sdílený obecní 
kalendář anebo třeba nový měsíční 
videozpravodaj obce. Postupně pak 
máme v  plánu se zabývat i  dalšími 
možnosti komunikace obce s občany.

Komise působí ve složení předseda 
Michael Ulbrich a  členové Šimon 
Kvasnička, Michal Špondr a  Eva 
Votápková.

pro rozvoj 
obce
Komise byla nově zřízena na začát-
ku tohoto volebního období. Jejím 
cílem je projednávat a  podílet se na 
připomínkování jednotlivých připra-
vovaných projektů obce. V  průběhu 
řešení jak studií, tak i  projektových 
dokumentací, je v řadě případů žádou-
cí získat různé pohledy, které daný 
stavební záměr mohou posunout tím 
správným směrem. Pokud se jedná 
o investice na několik budoucích desí-
tek let, je to určitě ku prospěchu věci.

Komise působí ve složení předseda 
Michael Ulbrich a  členové Stanislav 
Dolanský, Michael Konečný, Lubo-
mír Šmíd, Pavel Šťastný, Alena Ulbri-
chová a Martina Zlatníková.

historická 
a letopisecká
Komise působí v  obci již několik vo-
lebních období. Kromě projednávání 
zápisů do obecní kroniky je v  plánu 
také řešit i další historické záležitos-
ti, jako např. zpracovávání materiálů 
pro plánované nově budované infor-
mační cedule po obci.

Komise působí ve složení předseda 
Michael Ulbrich a členové Adéla Zlat-
níková (kronikářka), Zdenka Karmazí-
nová, Michal Špondr a Pavel Šťastný.
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Byl jste starostou obce několik 
funkčních období. Co se Vám 
nejvíce povedlo, z  čeho máte 
největší radost?
Jako starosta jsem začínal v  roce 
1994 a tím, jak je to dávno, tak už se 
spousta vzpomínek stírá. Člověku se 
vybavují zejména takové, které byly 
v  té době důležité, a  už není možné 
rozlišovat, z  čeho byla největší ra-
dost. Takže ty radosti jsou skuteč-
ně spíš spojeny se vzpomínkou na 
úspěšně dokončené projekty. Třeba, 
když jsme se chystali na výstavbu 
plynovodu a  vodovodu a  obec na to 
neměla dost peněz, tak jsem obchá-
zel domácnosti se žádostí o  půjčku 
ve prospěch obce. A vím, že jsem byl 
mile překvapený, jak mnoho spoluo-
bčanů vnímalo potřebnost investice 
do infrastruktury, která v konečném 
důsledku ani není tak úplně naše (vo-
dovod je náš vklad do Svazku pro vo-
dovody a kanalizace a plynovod jsme 
nakonec museli předat tehdejším Ji-
homoravským plynárnám). Potřebná 
částka se shromáždila velmi rychle 
a  byli jsme pak schopni realizovat 
plynovod a vodovod při jedné staveb-
ní akci, což nám nakonec ušetřilo čas 
i peníze. Ale těch povedených věcí je 
samozřejmě celá řada. Některé z nich 
jsou nám všem na očích (jako třeba 
sběrný dvůr a cesta k němu), nebo je 
denně využíváme a ani si to moc ne-
uvědomujeme (děti ve škole mají mo-
derní vybavení interaktivních tabulí, 
nebo my všichni máme k  dispozici 
dobré a  úsporné veřejné osvětlení). 
Tomuto všemu se říká „tvrdé pro-
jekty“, ale největší radost mám asi 
z těch tzv. „měkkých“. To jsou tako-
vé, při kterých se potkávají lidé a vy-
tvářejí a  zlepšují vzájemné vztahy. 
Výčet těchto akcí by byl opravdu vel-
mi dlouhý a ještě delší by byl seznam 
těch, kteří se o ně jakkoli zasloužili. 
A na tomto místě by bylo potřeba jim 
všem poděkovat, vzpomenout na ty, 
kteří už ani nejsou mezi námi a v bu-
doucnu podpořit každého, kdo s něja-
kým šikovným nápadem přijde.

Rozhovor
s místostarostou
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Máte nějaký kuriózní zážitek za 
dobu Vašeho starostování?
Člověk ne moc rád vzpomíná na věci, 
které třeba zrovna nešly podle před-
stav, a jeden takový kuriózní zážitek 
je právě z takového okruhu. Řada lidí 
si ještě vzpomene, že na přání lidí se 
obec snažila zajistit autobusovou za-
stávku na ulici Sokolnické. Začalo to 
ještě, když starostovala moje manžel-
ka Dana a pokračovalo i po roce 2010, 
kdy jsem se do funkce starosty obce 
vrátil. Největším problémem bylo 
dosáhnout souhlasu tzv. dopravního 
inženýra z  Dopravního inspektorá-
tu Policie ČR. Podle jeho stanoviska 
totiž rozhledové poměry při výjezdu 
z  ulice Polní neodpovídaly normě, 
a proto nám navrhl, abychom zbořili 
alespoň první dva domy na ulici So-
kolnické. A myslel to vážně…

Nyní jste ve funkci místostaros-
ty. Jak se v nové funkci cítíte?
Před koncem minulého volebního 
období jsem zvažoval, jestli mám 
vůbec  – vzhledem ke svému věku  – 
kandidovat, nebo jestli si raději už 
nemám užívat klidu. Nakonec jsem 
se pro kandidaturu rozhodl, ale od 
začátku jsem říkal, že už neusiluji 
o funkci starosty, ale že bych rád ješ-
tě pomohl a  také jsem chtěl prostor 
pro řádné předání funkce. Funkce 
místostarosty mi obě tyto představy 
plní. A doufám, že i současnému nej-
užšímu vedení obce se naplňují před-
stavy o spolupráci se mnou.
Myslím, že není nejdůležitější, jestli 
je člověk „jednička“ nebo zastává ně-
jakou nižší funkci. Podstatné je, aby 
dělal věci, které jsou potřebné a které 
on sám považuje za důležité. Konec-
konců s  obdobnou pozicí ve veřejné 
správě mám i  svou zkušenost. Když 
jsem byl v  krajském zastupitelstvu, 
tak jsem taky nebyl hejtmanem, ale 
„jen“ jeho náměstkem.

Jaká je Vaše náplň práce ve 
funkci místostarosty?
Tak za prvé i místostarosta je členem 
rady obce, tedy účastní se operativní-
ho rozhodování o  aktuálních problé-

mech i  tvorby dlouhodobějších cílů. 
A to v té formální podobě na schůzích 
rady, ale i  neformálně při diskuzi 
zejména se starostou a  místosta-
rostkou. V  té části veřejné správy, 
která se týká stavebních záležitostí 
kteréhokoli investora v  Kobylnicích, 
chystám vyjádření, stanoviska, pří-
padně rozhodnutí za obec a účastním 
se i  jednání s  investory o  jejich po-
vinnostech při výstavbě v rámci tzv. 
plánovacích smluv, případně řeším 
následné předávání infrastruktury 
obci nebo Svazku pro vodovody Šla-
panicko. A tím se také dostávám ještě 
k  jedné věci, totiž že zastupuji obec 
právě v tomto svazku, kde jsem mís-
topředsedou.

Je něco, co byste chtěl v Kobyl-
nicích změnit?
Kdybych už nechtěl nic měnit, mož-
ná bych už byl po smrti. Já myslím, 
že každý chce nějak ovlivňovat svoje 
okolí, aby bylo lepší. A  každý má ji-
nou představu o tom, co je to „lepší“ 
a ani možnosti kohokoliv z nás nejsou 
neomezené. Takže zdařit se může jen 
něco a  jen někdy. I když se ohlédnu 
na předchozích 32 roků a  vidím, co 
vše se podařilo, je mi jasné, že je stá-
le co upravovat a  že příští generace 
budou možná chtít a potřebovat úpl-
ně něco jiného, než o čem jsme měli 
představu my, a  nebo dokonce naši 
předchůdci. Když píšu tyto řádky, 
pod okny mi jede nepřetržitý proud 
vozidel. A tak mě napadá, že by bylo 
dobré třeba dosáhnout obchvatu 
obce. Ale priority už by měli stano-
vovat mladší než jsem já, protože oni 
a  jejich děti tu budou pár desetiletí 
žít.

Jste kobylnický rodák. Vidíte 
rozdíl, jak se v  obci žilo za Va-
šeho dětství a jak se žije dětem 
v obci dnes?
Samozřejmě mám na svoje dětství 
spoustu vzpomínek a  nevím, jestli 
je vůbec možné porovnávat tehdejší 
dětství s  tím dnešním. Změnilo se 
hodně. Od společenského uspořádání 

ptala se – Jaroslava Urbánková

odpovídal – Lubomír Šmíd, 
místostarosta

přes příliv nových technologií až po 
ekonomickou sílu. Ale kvalita dětství 
se přece nemůže porovnávat podle 
toho, jestli my jsme museli chodit na 
pole a starat se o domácí zvířata, což 
už dnešní děti nemusí. Kvalita dětství 
se měří spíše pocitem konkrétního 
dítěte, že vyrůstá v prostředí, kde ho 
mají rádi a kde se cítí bezpečně. Tak-
že nechci hodnotit, ale chci popřát 
všem dětem, aby jednou na svoje dět-
ství vzpomínali jako na dobu, kdy jim 
bylo nejlíp.

Jak se nejraději odreagováváte 
od pracovních povinností?
Budu se asi muset naučit, že spous-
tu věcí nestihnu tak, jak bych si přál. 
Takže zahrada, kde jsem rád, není 
a nebude vzorně udržovaná, na kolo 
si sednu jen v pěkném počasí a když 
mi to bolavé klouby dovolí, přečtu jen 
některé knížky a  v  televizi se podí-
vám jen na něco. A nejvíc asi pookřeju 
s vnoučaty, tedy když po mě nebudou 
chtít nějaké velké fyzické výkony. 
Zdá se mi, že s  nimi zažívám i  věci, 
na které jsem se svými dětmi neměl 
třeba čas. A  – jak se říká  – nejlepší 
je, že je večer zase člověk předá jejich 
rodičům…

A nakonec, co byste chtěl vzká-
zat občanům?
Když jsem psával úvodníky do Kobyl-
nických listů, vždycky jsem se snažil 
dostat tam nějaké povzbuzení a  vý-
zvu k  tomu, abychom vnímali, že 
se vlastně máme dobře a že se nám 
v  Kobylnicích taky dobře žije. Ame-
ričané mají poučku: „Keep smiling!“, 
což se překládá Vždy s  úsměvem! 
Této výzvy se drží, i když jim zrovna 
třeba dobře není. Je prokázáno, a ne-
jen v Americe, že lidé, kteří se toho 
drží, jsou ve svém životě spokojeněj-
ší. Zkusme to taky!
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Letošní rok slaví místní sbor 
dobrovolných hasičů 125 let od 
svého založení. Co se dělo před 

sto lety, v roce 1923? Během pětadva-
ceti let fungování sboru se vyskytlo 
36 požárů, které naši hasiči pomáhali 
hasit. Podívejme se do zákulisí teh-
dejšího sboru, který je popsán v  2. 
protokolní knize hasičského sboru.

Starostou sboru dobrovolných ha-
sičů byl František Hejtman, tehdy 
61letý, náčelníkem byl Josef Vičar 
(34 let), podnáčelníky byli Michal Ko-
nečný (36 let) a Jan Trněný (33 let). 
Nejstarším členem byl Jan Vlach (63 
let), kterému byla tento rok udělena 
hodnost čestného starosty. 8 členů 
obdrželo od Moravské zemské jedno-
ty hasičské čestné diplomy za svoji 
25letou činnost.

Sbor řešil běžné starosti jako nákupy 
lékárniček a  dílů k  hasicímu stroji, 
nové odznaky na přilby a  pravidla 
pro obsluhu stříkačky. Také držel ha-
sičskou stráž při žních a při divadel-
ních představeních, která u nás hrá-
ly různé spolky, včetně samotných 
hasičů, v  hostincích u  Svobodů (č. 2 
u  autobusové zastávky Kobylnice, 
Obecní úřad) a u Benešů (č. 12 u au-
tobusové zastávky Kobylnice, dnes 
objekt firmy PLANTEKO). Objevil se 
úsměvný problém, že byla vypůjčena 

ze skladiště stříkačka k čerpání vody 
při pálení slivovice namísto rozbitého 
čerpadla; od té doby bylo schváleno 
pravidlo, že půjčí-li si ze skladiště 
někdo bez vědomí představených ně-
jaké vybavení, bude ihned vyloučen.

Sbor také praktikoval prostná cvi-
čení, která pak 5 bratrů předvedlo 
na hasičském srazu v  Praze. Cvičilo 

se tehdy na dvoře bratra Antonína 
Kaplana, krejčího, kterému patřily 
pozemky ležící vedle současné hasič-
ské zbrojnice.
Podnáčelník Jan Trněný se zúčast-
nil samaritánského kurzu a  mohl 
tak předat kobylnické samaritánské 
stráži, která byla založena 13.  květ-
na 1922, své znalosti. Samaritáni byli 
školeni v  poskytování první pomoci 

před příchodem lékaře a v Českoslo-
vensku vznikli v r. 1920.

Sbor se chystal na oslavy 25 let své 
existence. S  plánováním však přišly 
neshody sboru: část bratrů v  čele 
s  náčelníkem chtěla slavnosti celo-
denní, s  budíčkem v  5 hodin ráno, 
s  kázáním a  se mší, druhá část jen 
odpolední. Po vypjatých debatách, 
kde padly i urážky, za které byl jeden 
ze členů na nějakou chvíli vyloučen, 
bylo odhlasováno, že slavnosti bu-
dou odpolední. Náčelník Josef Vičar 
na protest rezignoval na svou funk-
ci. Sboru se ho nepovedlo přesvědčit 
k návratu a museli vybrat náčelníka 
nového, kterým se stal Josef Král.

Oslavy se nakonec konaly v  neděli 
22. července a vynesly 2210,75 Kč do 
hasičské pokladny.

Tento rok se také začalo řešit, co s ha-
sičským skladištěm, které stálo na 
místě bývalé kovárny. Nová hasičská 
zbrojnice však stála až o 9 let později, 
v r. 1932.

Nahlédli jsme pod stoletou poklič-
ku kousku naší kobylnické historie 
a  přejeme našim hasičům zdar do 
dalších let.

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

Co se dělo před 100 lety 
u dobrovolných hasičů
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Další etapa
stavby
cyklostezek
dokončena
Na konci dubna  2023 byla dokonče-
na stavba další etapy cyklostezek. 
Skládá se ze čtyř úseků a můžete se 
po nich vypravit z Tvarožné (začátek 
je kousek od úpatí Santonu) a projet 
se po nich do Velatic kolem přírodní 
památky Velatická slepencová stráň 
nebo se vydat směrem do Podolí 
a  dále do osady Kandie, která leží 
v městské části Brno-Líšeň.

Stavba byla slavnostně předána 
25.  května  2023. Celková hodnota 
díla je 29 mil. Kč a investorem je Dob-
rovolný svazek obcí Šlapanicko. Na 
akci se finančně podílely obce, přes 
které cyklostezky prochází a  celý 
projekt jsme realizovali také díky 
podpoře fondů Evropské unie z  do-
tačního programu IROP.
V  květnu jsme podali žádost o  dota-
ci na další etapu, která je plánována 
z  Tvarožné do Pozořic a  Kovalovic. 
Pokud všechno dobře dopadne, za-
čneme stavět v roce 2024.

V  květnu také proběhlo výběrové 
řízení na projektanta cyklostezky 
z  Brna přes Ostopovice a  Troubsko 
do Střelic. Po dokončení projektové 
dokumentace bude následovat žá-
dost o  stavební povolení a  o  dotaci 
a  pokud budeme úspěšní, začneme 
budovat cyklostezky i v této části na-
šeho svazku.

Cyklistům, chodcům, běžcům a  dal-
ším uživatelům našich cyklostezek 
i všem občanům přejeme pěkné léto 
a těšíme se na viděnou na trase.

Rudolf Staněk, 
manažer DSO Šlapanicko
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co?
nás čeká

kalendář
září
2. 9. – Letní kino
9. 9. – Tenisový turnaj
16. 9. – Procházka pro děti
21. 9. – Mše svatá
23. 9. – Burčákobraní
27. 9. – Táborák v Hloušku
28. 9. – Zájezd do termálních lázní

červenec
1. 7. – Kuňava beach
7. 7. – Letní noc
15. 7. – Kobylnický minifest

srpen
4. 8.–6. 8. – Kobylnické hody
24. 8.–27. 8. – Cyklozájezd

červen
24. 6. – Táborák v Hloušku

Rádi bychom Vás všechny pozvali 
na naše tradiční hody, které proběh-
nou v  prvním srpnovém víkendu, 
tedy 4. až 6.  srpna. Můžete se těšit 
na skvělou muziku, ještě lepší víno 
a  snad i  náš povedený výkon. Bude 
nachystaná bohatá tombola, můžete 
se těšit i na mašličkovou a na mnoho 
dalšího. Budeme rádi, když nás pod-
poříte, ať tím, že se na nás přijdete 
podívat nebo třeba sponzorským da-
rem do tomboly.

Těšíme se na Vás!

kobylničtí stárci

Hody 2023
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inzerce
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Máte nápad na článek?
Napište nám!

Rádi ho zveřejníme.

email: kobylnicke.listy@kobylnice.cz
NEBO

přineste osobně na obecní úřad
NEBO

vhoďte do schránky obecního úřadu

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Obec Kobylnice, Na Budínku 240, 664 51 Kobylnice, IČ 
00488160, evidenční číslo: MK ČR E 17543, toto číslo vyšlo 20. června 2023. Sazba a grafické zpracování: Obec 
Kobylnice – Šimon Kvasnička. Příští číslo vyjde 20. září 2023 a uzávěrka je 20. srpna 2023.
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webový archiv Kobylnických listů

www.kobylnice.cz@obeckobylnice/obeckobylnice

Sledujte Kobylnice i online!

@videakobylnice
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